
 
 

 

 

Schriftelijke statenvragen van de Statenfractie van JA21 over het wissen van mailboxen door 

Gemeente Almere, ingediend op 9 maart 2021, en de antwoorden daarop van het college van 

Gedeputeerde Staten zoals vastgesteld op 6 april 2021 (2772194). 

 

 

Inleiding: 

 

In de Bestuursovereenkomst Interbestuurlijk Toezicht Flevoland 2019 hebben provincie en 

gemeenten de uitgangspunten en de toezichtskaders vastgelegd voor de manier waarop het 

interbestuurlijk toezicht (hierna: IBT) in de provincie is vormgegeven. De bestuursovereenkomst is 

gebaseerd op de uitgangspunten zoals genoemd in de Agenda Toekomst van het Toezicht zoals deze 

bij brief van 21 december 2018 aan de Tweede Kamer is voorgelegd.  

Het Interbestuurlijk toezicht kenmerkt zich door onderlinge dialoog en samenwerking tussen 

provincie en gemeenten. Het gaat erom elkaar te informeren en elkaar aan te spreken waar nodig. 

Om transparantie, wederzijds vertrouwen en respect voor elkaars positie. 
Voor ons als provincie staat het vertrouwen dat de taakuitvoering door een gemeente adequaat is 
voorop. Horizontaal toezicht gaat dan ook voor verticaal toezicht. Dat wil zeggen dat er eerst vanuit 
de gemeenteraad zelf actief toezicht gehouden moet worden. Op die manier laat je binnen het 
systeem van interbestuurlijk toezicht de horizontale controle zijn werk doen. De gemeente stuurt 
vervolgens de provincie rapportages over het uitgevoerde toezicht. 
 
Als uit het rapporteren (of het gebrek daaraan) blijkt dat het horizontale toezicht te kort schiet, 
komt de provincie in actie. We passen dan de bestuursovereenkomst toe met de daarin opgenomen 
interventieladder. Wanneer een gemeente onvoldoende presteert, stijgt een gemeente een trede 
op deze interventieladder.  Daarom heeft de gemeente Almere sinds 2019 code “rood” gekregen op 
de interventieladder. Dat betekent dat de gemeente afspraken over acties en termijnen, die 
gesteld zijn om achterstanden in te lopen ten aanzien van de Archiefwet, niet of onvoldoende zijn 
nagekomen.  
 
De provincie voert op regelmatige basis zowel ambtelijk als bestuurlijk overleg om te komen tot een 
adequate uitvoering van de taken door de gemeente Almere. Dat heeft tot nu toe nog niet tot het 
gewenste effect geleid. Mocht op 9 april blijken dat er geen verbetering is van de situatie, dan 
wordt de volgende trede van de interventieladder toegepast. Dat wil zeggen dat de voorbereiding 
van een procedure voor een in de plaats stelling wordt gestart.  

   

 

1. Is het College bekend met het artikel van 7 maart 2021 van Omroep Flevoland met als titel 

‘Complete mailboxen gewist bij gemeente Almere’? 

 

Antwoord: Ja.  

 

2. Op 7 februari 2020 heeft de provincie in een rapport geconcludeerd dat de gemeente Almere 

mogelijk strafbare feiten pleegt omdat ze haar archivering niet op orde heeft. De Commissaris 

van de Koning heeft toen aangegeven dat het "cumulatief steeds slechter wordt, het een 

zorgelijke situatie is en we nu wel een punt hebben bereikt dat we zeggen: dit kan zo niet 

verder." Een verbeterplan is vervolgens door de Gemeente Almere ingediend. 

 

Antwoord: De conclusie die u hier trekt is een juiste weergave van de situatie. 

 

3. Op 7 maart 2021, een jaar later, komt nu dit bericht dat de Gemeente Almere complete 

mailboxen van wethouders en managers heeft gewist. Kan het College aangeven waarom zij van 

deze acties niet op de hoogte is gebracht door de Gemeente Almere? Zo nee, waarom niet? 

 

Antwoord: Het bericht dat mailboxen zijn gewist, vinden wij een zorgelijke situatie. We zijn hiervan 

niet op de hoogte gesteld door de gemeente Almere. Daarom hebben wij zelf bij de gemeente 

Almere om opheldering gevraagd en meerdere malen onze zorg uitgesproken. Op korte termijn 

spreken we hier verder over met de gemeente. 

 

 



  

4. De provincie heeft een controlerende taak van het archiefbeheer van de Gemeente Almere. 

Kan het College aangeven hoe zij het afgelopen jaar op de hoogte is gehouden van de 

vorderingen van het verbeterplan? Zo nee, waarom niet? 

 

Antwoord: In het interbestuurlijk toezicht werken we met een interventieladder. Als blijkt dat een 

gemeente onvoldoende presteert, dan stijgt een gemeente op de ladder. De gemeente Almere zit 

qua interventieladder in fase “rood”. Dat betekent dat de gemeente afspraken over acties en 

termijnen, die gesteld zijn om achterstanden in te lopen ten aanzien van de Archiefwet, niet of 

onvoldoende zijn nagekomen.  

Met de gemeenten in onze provincie hebben we ook een bestuursovereenkomst gesloten. Daarin is 

opgenomen dat een gemeenteraad ook zelf actief toezicht moet uitvoeren bijvoorbeeld op het 

gebied van archiefbeheer. Pas als dit horizontale toezicht niet leidt tot verbetering, treedt de 

provincie als (verticale) toezichthouder op. 

 

5. Vorig jaar heeft de CdK dus aangegeven “dit kan zo niet verder". Gaat het College maatregelen 

nemen om ervoor te zorgen dat de Gemeente Almere inderdaad niet zo verder gaat en dit keer 

wel serieus haar archiefbeheer op order brengt? Zo ja, welke maatregelen, zo nee, waarom 

niet? 

 
Antwoord: De gemeente Almere heeft begin april aan ons documenten aangeleverd over hoe ze tot 
verbetering willen komen. Die worden op dit moment door ons bestudeerd. Als uit de opgeleverde 
informatie blijkt dat producten en processen onvoldoende verbeterd zijn, dan wordt de volgende 
trede van de interventieladder toegepast. Dat wil zeggen dat de voorbereiding van een procedure 
voor een in de plaats stelling wordt gestart. Op korte termijn is er een bestuurlijk overleg met de 
gemeente Almere. 

 
6. Blijkbaar wil de Gemeente Flevoland geen mededelingen doen aan journalisten (en dus 

burgers) over de status van het verbeterplan. Hiermee voorkomt zij dat er transparantie is 

naar de burgers. Kan het College aangeven of zij het hiermee eens is? Zo ja, waarom? 

 
Antwoord: Met de gemeente Almere zitten we in de fase van overleg. We vinden het dan niet 
opportuun om mededelingen te doen aan derden. Overigens heeft de gemeenteraad van Almere de 
rapportages gekregen. Op die manier zijn ze openbaar geworden. 

 

7. Begrijpt het College dat de huidige situatie binnen de Gemeente Almere afbreuk doet aan het 

draagvlak van het overheidsbeleid bij de inwoners van de provincie Flevoland? Zo nee, waarom 

niet? 

 
Antwoord: Het is evident dat het voor inwoners van de provincie Flevoland belangrijk is dat 
gemeentelijke archieven en het beheer daarvan op orde zijn. Met de gemeente Almere zijn we 
hierover dan ook nog volop in gesprek. We informeren u in een later stadium hierover verder. 
 

 

 

 

 




